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ZÁPIS 
jednání odborné komise Rady města č. 6/2015 

Kulturní komise ,  
které se uskutečnilo 

v neděli 13. 9. 2015 od 18:00 hodin  
v Multifunk čním centru města Heřmanův Městec.  

(zasedací místnost 1. patro) 
 

 
Přítomni: Dalimil Nevečeřal, Michal Dziedzinskyj, Josef Hlína, Gabriela Jirousková, 
Tadeáš Kvis, František Pleskot, Mgr. Alena Tučková, Mgr. Marek Výborný, Mgr. 
Josef Wolf 
Omluveni: Mgr. Eva Bočková 
Neúčast:  Petr Hora 
Hosté: 
  

1. Předseda komise seznámil členy s programem jednání. Na návrh předsedy 
komise byl se souhlasem přítomných členů do programu přidán bod Sazby 
pronájmu městských prostor pro místní pořadatele kulturních akcí.  

2. Pozvaný host místostarosta Otakar Volejník se z jednání kulturní komise 
omluvil. Příp. dotazy na zástupce města budou řešeny na dalším jednání za 
účasti pana místostarosty. 

3. V rámci rekapitulace předchozích jednání komise byl dořešen postup týkající se 
výběru nového klavíru do synagogy. Vzniká hodnotící komise odborníků. ZUŠ 
HM navrhla p. učitele Hršela, dále kulturní komise navrhla Markétu Výbornou 
a Martina Kuhra. Hodnotící komisi budou neprodleně postoupeny veškeré 
podklady a ta v nejbližším možném termínu dodá Radě města své stanovisko. 

4. Předseda komise informoval členy o návrhu koncepce provozu v židovském 
dvojdomku (zaslán členům před jednáním komise), který předložila Pavla 
Závodná z Východočeské galerie Pardubice spolu s Karin Militkou z Galerie 
Středočeského kraje Kutná Hora. Koncepce byla členy kulturní komise 
hodnocena jako dobře připravená s ohledem na stávající fungování galerie 
Cyrany, židovského dvojdomku a finanční možnosti našeho města. V rámci 4 
hlavních programových linií bylo přihlédnuto k návrhům komise a zdůrazněna 
potřeba oživení prostor (větší otevření veřejnosti, vzdělávací a výtvarné aktivity 
pro školní mládež a rodiny). 

Kulturní komise doporučuje předloženou koncepci a rozpočet na rok 2016 
k projednání a schválení Radě města. Dle částky, kterou bude možné vyčlenit z 
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rozpočtu města a v případě úprav navržené koncepce komise předpokládá, že 
budou další kroky konzultovány s autory případně s kulturní komisí. 

5. Předseda komise dále informoval členy o probíhající přípravě rozpočtu města 
na rok 2016. Členové kulturní komise byli vyzváni k předložení návrhů akcí, 
které by mělo v roce 2016 zaštítit finančně i organizačně město. Mělo by 
se jednat o akce, jejichž pořadatelem nebude přímo místní spolek či sdružení, 
které by nebyly předmětem žádosti o grant. Byly navrženy tyto akce: 

- Městské slavnosti 2016 (říjen ???) 

- Rozsvícení vánočního stromu (27.11.2016) 

- Dny evropského kulturního dědictví (10.9.2016) 

- Taneční 2016 (září - listopad 2016) 

- Měsíc pro rodinu (červen 2016) 

- Hudební večery v synagoze (spolupráce s PS Vlastislav) 

6. V dalším bodu jednání byla kulturní komise seznámena s dokumentem Komise 
pro medializaci města, který se týkal výlepových ploch ve městě. Materiál 
obsahuje zmapování všech městských výlepových ploch a návrh na jejich 
úpravy. Hlavním motivem je sjednocení vzhledu výlepových ploch a jejich 
oprava. Dokument byl projednán a navržený postup schválen Radou města dne 
29.7.2015. V diskuzi k tomuto bodu se členové kulturní komise pozastavili nad 
tím, že nebyl k jednání přizván její zástupce, i když používání výlepových 
ploch je z větší části právě doménou místních organizátorů kulturních akcí. 

Kulturní komise žádá Radu města o rozhodnutí, zda budou měněna pravidla 
využívání výlepových ploch a doporučuje Radě města zachovat stávající režim 
bezplatného výlepu. Případné změny koncepce využití výlepových ploch by 
měly být projednány s kulturní komisí.  

7. Byl aktualizován Plán kulturních akcí na období podzim 2015 – rok 2016. 
V souvislosti s tím předseda komise připomněl, že by měli ve vlastním zájmu 
všichni organizátoři včas nahlašovat své akce kulturní komisi nebo 
v Turistickém informačním centru, které pak zajistí další distribuci a propagaci 
v rámci svých informačních kanálů. Při včasném plánování a nahlášení tak 
nebude docházet k překrývání akcí, které by si vzájemně konkurovaly. 

8. K diskuzi k přidanému bodu programu jednání, Sazby pronájmu městských 
prostor pro místní pořadatele kulturních akcí, se většina členů komise shodla na 
tom, že by bylo vhodné posoudit stávající ceníky pronájmů v prostorách města 
(sokolovna, synagoga, kino, galerie) a doporučit Radě města cenové 
zvýhodnění pronájmů pro pořadatele z řad místních spolků a organizací, které 
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pořádají své kulturní akce pro veřejnost. Toto bude předmětem dalšího jednání 
kulturní komise. 

9. V diskuzi padl dotaz na granty z rozpočtu města na rok 2016. Rada města zatím 
ucelený návrh koncepce grantů a hodnoticích kritérií nepředložila. Bude se 
pravděpodobně řešit na dalším jednání kulturní komise. 

10. Člen kulturní komise Mgr. Marek Výborný v diskuzi upozornil komisi, že 
v tuto chvíli není jasné, kdo a v jakém rozsahu bude v roce 2016 pořádat 
tradiční hudební večery v synagoze. PS Vlastislav nabízí, že bude tyto akce dále 
organizovat svými silami nebo ve spolupráci s městem. To by mělo být 
předmětem koncepce, kterou navrhne Rada města.  

11. Jednání komise bylo ukončeno ve 20:15 hodin. Další termín jednání bude 
domluven operativně dle potřeby v průběhu října 2015. 

 

Zapsal: Dalimil Nevečeřal, v.r. 

 


